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      Annotation

    
        
          The results of the study of the effect of the main properties of mineral fillers from cement stone with different degrees of hydration, phase composition and pore volume characteristics on the properties of the bitumen-mineral binder are presented. Dependencies of the influence of mineral filler on the basis of cement stone on the basic parameter of the structure of bitumen-mineral binders-the thickness of the adsorption-solvate layer of bitumen, which was established using the rheological method. Analysis of the empirical data obtained shows that bitumen chemically interacts with mineral fillers obtained from cement stone. It is proved that during the interaction of bitumen with the waste of cement concrete, processes of physical and chemical adsorption take place. Maltenes of bitumen penetrate the pores of cement concrete during physical adsorption. Calcium hydroxide Ca(OH)[2] and bitumen active functional groups -OH, -COH, -COOH, C = C-, etc. interact with the formation of new bonds that are reflected in IR spectra in the form of peaks of 820 cm{-1}, 944 cm{-1}, 947 cm{-1} or 1430 cm{-1}. The intensity of the given processes and the degree of the structuring of the bituminous films will depend on the degree of hydration of the cement in the fragments of the concrete present in construction waste.
        

        
          Представлены результаты исследования влияния основных свойств минеральных порошков из цементного камня с различной степенью гидратации, фазового состава и характеристиками порового пространства на свойства битумоминерального связующего. Установлены зависимости влияния минерального порошка на основе цементного камня на базовый параметр структуры битумоминеральных связующих – толщину адсорбционно-сольватного слоя битума, которую устанавливали с применением реологического метода. Анализ полученных эмпирических данных показывает, что битум химически взаимодействует с минеральными порошками, полученными из цементного камня. Доказано, что при взаимодействии битума с отходами цементобетона происходят процессы физической и химической адсорбции. Малтены битума проникают в поры цементобетона во время физической адсорбции. Гидроксид кальция Ca(OH)[2] взаимодействует с активными функциональными группами битума -OH, -COH, -COOH, C = C- и т. д. Реакция взаимодействия происходит с образованием новых связей, которые отражаются в ИК-спектрах в виде пиков 820 см{-1}, 944 см{-1}, 947 см{-1} или 1430 см{-1}. Интенсивность данных процессов и степень структурирования битумных пленок будут зависеть от степени гидратации цемента во фрагментах бетона, содержащегося в строительных отходах.
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